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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 09/2012 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL DIA 2 DE JULIO L DE 
2012 
  
Identificació de la sessió: 
Núm. 09/2012. 
Sessió: ordinària 
Data: 2 de juliol de 2012 
Horari: 11.30 a 13.30 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
Assistents 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel grup municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Riera Mascaró, Catalina 
3. Rufiandis Cabrer, Francisca 
4. Bover Sansó, Maria 
5. Sureda Fons, Antoni 
6. Sureda Rosselló, Sebastiana 
7. Sureda Fons, Maria Magdalena 
8. Flores Pineda, Roberto Arturo 
9. Matamalas Albertí, Cristina 
10. Servera Munar, Antonio 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Oliver Gomila, Miquel 

 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 
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- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

1. Llodrà Gayà, Joan 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Incidències 
Assisteix a la sessió l’interventor acctal. Sr. Sebastià Nadal Fons, absentant-se després 
de la votació del punt núm. 5. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació acta sessió 08/2012. 
2. Precs i preguntes 
 
Proposicions de la batlia 
3. Aprovació provisional modificació NNSS zona molins de  Fartàritx. 
4. Aprovació provisional modificació ordenances fiscals. 
 
Ponència de Camins 
5. Acceptació al·legacions i aprovació III Modificació de l’Inventari de Camins i Camades 
d’ús públic. 
 
Mocions d’urgència 
Primera: Donant compte dels decrets de reestructuració del govern municipal 
Segona: Proposta de dedicacions exclusives i parcials 
Tercera: Proposta de modificar el nomenament de representants municipals en els 
òrgans col·legiats. 
Quarta: Moció presentada pel grup municipal PSM-IV-EM per a l’adhesió de 
l’Ajuntament de Manacor a la campanya “Enllaçats pel Català” 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Lectura i aprovació acta sessió 08/2012. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana una rectificació en el punt núm. 4, a l’apartat de precs i 
preguntes orals que va formular, i on diu “1r. Que l’Ajuntament publiqui un llibre que 
reculli el pregó de festes d’Antoni Gomila i la intervenció del grup Antònia Font” ha de 
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dir “1r. Que l’Ajuntament publiqui un llibre que reculli el pregó de festes d’Antoni 
Gomila i el discurs d’homenatge d’Antoni Riera Font”. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit a favor (PP, Grup Municipal Socialista, PSM-
IV-EM, AIPC, ALM i Esquerra Republicana) i tres abstencions (Srs. Bosch Lliteras, 
Sureda Fons i Servera Munar): 
 
Aprovar l’acta de la sessió núm. 08/2012 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el 
passat dia 11 de juny de 2012, amb la rectificació sol·licitada pel Sr. Llodrà Gayà. 
 
 
2. Precs i preguntes 

 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Presentades pel Grup Municipal Socialista el 28 de juny de 2012, amb el núm. 8584 
del RGE: 

“1. Quins seran els trets essencials d’acció del Govern una vegada realitzats els 
canvis en l’equip de govern? 
2. L’Ajuntament de Manacor té coneixement de l’estat de tramitació de 
l’adjudicació del servei de bar i restaurant de l’Hipòdrom? 
3. Per quin motiu encara no s’ha arreglat l’enllumenat públic del c(Pagell de l’1 
al 16 de la Ronda del Matí a partir del núm. 23 inclòs el tram del Passeig? 
Amanda Fernández Rubí. Portaveu del Grup Municipal Socialista”. 

 
1a Pregunta: La formula la Sra. Fernández Rubí 
 
El batle respon que el programa, després de la remodelació, és el mateix que es va fixar 
a l’inici de la constitució de la corporació. 
 
La Sra. Fernández Rubí indica que, per tant, el programa és el mateix del PP i AIPC. 
 
El batle respon afirmativament. 
 
2a Pregunta: L’exposa la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
El batle contesta que la licitació de la contractació del bar-restaurant de l’Hipòdrom s’ha 
retrassat per alguns problemes que observà la Intervenció del Consell Insular; però que, 
de totes maneres, en aquests moments es presta el servei de bar i que, probablement, a 
final d’any s’haurà adjudicat el nou contracte.  
 
La Sra. Hinojosa Abenza mostra la seva preocupació per la demora en la licitació del 
bar de l’Hipòdrom, ja que té constància que hi ha diversos empresaris de Manacor que 
estan interessats. 
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El batle mostra la seva estranyesa que hi hagi molts d’empresaris manacorins que 
vulguin presentar-se al concurs del bar, ja que altres vegades no s’ha presentat 
pràcticament cap. 
 
3a Pregunta: L’efectua el Sr. Nadal Santandreu. 
 
La Sra. Riera Mascaró assenyala que, després d’elaborar un informe exhaustiu dels 
problemes de l’enllumenat públic de la Ronda del Matí, s’ha arribat a la conclusió que 
les obres no han estat ben executades i que correspondria, en conseqüència, a ABAQUA 
solucionar aquests problemes tècnics. 
 
El Sr. Nadal Santandreu recorda que s’Illot és una zona turística i que, pràcticament, el 
passeig es troba a les fosques, amb els conseqüents problemes que ocasiona tant a la 
ciutadania com també al turisme. 
 
La Sra. Riera Mascaró replica que el projecte d’execució de les obres té importants 
defectes pel que fa a l’aïllament de la instal·lació elèctrica i que l’Ajuntament l’únic que 
pot fer és actuar puntualment, però el qui ha de solucionar els vicis és ABAQUA. 
 
* Presentades pel grup municipal Esquerra Republicana el 28 de juny de 2012, amb el 
núm. 8599 del RGE: 

“1. Quina valoració fa l’equip de govern de la nova variant sud de Porto Cristo? 
Encara que sigui de manera estimativa i aproximada, quin tant per cent dels 
vehicles provinents de Manacor que passen per la rotonda giren a la dreta i 
agafen la variant? 
2. És una preocupació de l’equip de govern la gran quantitat de xiclets que es 
tiren a les voravies? Quantes sancions s’han posat al llarg dels cinc darrers anys 
en relació a aquest fet? 
3. Creu l’equip de govern que les banderes blaves donen prestigi a les platges 
que les tenen? Com valora el fet que se n’hagin perdut tantes dins el municipi de 
Manacor? 
Joan Llodrà Gayà. Grup Municipal d’Esquerra Republicana”. 

 
1a Pregunta: L’anuncia el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Gomila Capó contesta que no s’ha fet cap estudi, però creu que s’ha millorat molt 
la circulació de Porto Cristo, i que ha permès, a més a més, no afectar a l’activitat 
comercial, ja que els autocars s’aturen al nucli de Porto Cristo. 
 
El Sr. Llodrà Gayà creu que la resposta del Sr. Gomila Capó hauria d’haver estat més 
detallada i que s’hauria d’haver preocupat de cercar la corresponent informació de la 
Policia Local. 
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El batle contesta que el control del trànsit d’aquesta via no correspon a l’Ajuntament, 
sinó al Consell de Mallorca, i que, en cap cas, el no tenir dades concretes del trànsit no 
implica un menyspreu de la pregunta formulada.  També li recorda que fa molt poc 
temps que s’ha oberta aquesta via de circumval·lació. 
 
2a Pregunta: La realitza el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El batle contesta que la Policia Local no ha presentat cap denúncia pels fets de llançar 
xiclets a les voravies, i que l’equip de govern també està preocupat per aquesta situació. 
 
El Sr. Llodrà Gayà estima que l’equip de govern pot incidir sobre l’acció de la Policia 
Local i no entén la resposta del batle;  per altra banda, indica que s’hauria d’aplicar 
alguna sanció davant aquests fets. 
 
El batle assegura que l’equip de govern no pot imposar cap sanció si no hi ha una prèvia 
denúncia de la Policia;  estima que pot haver una instrucció política per fer complir les 
ordenances municipals, però que, en definitiva, és la Policia Local a qui correspon fer-
les complir.  Considera que més que aplicar elements repressius, s’hauria d’aconseguir 
un conscienciament de la ciutadania per evitar llançar els xiclets a la voravia. 
 
3r Pregunta: La detalla el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Gomila Capó fa esment que l’Ajuntament de Manacor va ser un dels pioners en 
aconseguir les banderes blaves, però que, no obstant això, enguany no s’ha demanat cap 
bandera perquè l’empresa que concedeix aquest guardó exigeix dos socorristes per 
platja, la qual cosa suposa, apart de l’increment econòmic, l’aplicació d’un criteri que 
no comparteix.  Indica que és clar que hi ha platges, com Cala Millor, que hauria 
d’haver més de dos socorristes per la seva extensió, en canvi, és irracional que a Cala 
Domingos o a Cala Murada, que són de reduïda extensió,  necessitin dos socorristes. 
 
 El Sr. Llodrà Gayà suggereix que els damnificats per la pèrdua de les banderes blaves 
puguin adjuntar-se per crear un nou distintiu de les platges.  Estima que, almenys, 
s’hauria d’haver intentat aconseguir dues banderes blaves. 
 
El Sr. Gomila Capó assenyala que les banderes blaves les concedeix una empresa 
privada, i que, si bé l’Ajuntament hagués pogut obtenir dues banderes, davant els nous 
criteris de la citada empresa privada, va optar per no presentar cap platja a aquest 
guardó;  si bé, està esbrinant obtenir algun certificat de qualitat de les platges, com per 
exemple el d’AENOR.  Recorda que les platges de Manacor compleixen en escreix la 
normativa de seguretat de les platges aprovada per la Comunitat Autònoma, i, a més, 
quan es licita l’explotació de les platges, s’exigeix que el personal d’hamaques tinguin 
el títol de socorrista. 
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* Presentades pel grup municipal PSM-IV-EM el 29 de juny de 2012, amb el núm. 8630 
del RGE: 
“1. Quina valoració es fa l’equip de govern i quines conseqüències ha tingut la pèrdua 
de les banderes blaves de les platges del nostre municipi? 
2. En quin esetat es troba el Pla d’Obres i Serveis (barriada de sa Torre) tant en terminis 
d’execució com de finançament per part del Consell de Mallorca?” 
 
1a Pregunta: L’efectua el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Gomila Capó creu que no ha tingut cap impacte negatiu. 
 
El Sr. Oliver Gomila proposa que sigui la iniciativa privada, l’Associació Hotelera, la 
que es faci càrrec d’aquest increment de despesa de més socorristes.  Així mateix, creu 
que la pèrdua de les banderes blaves té conseqüències econòmiques especialment per als 
comerços confrontants a les platges. 
 
El Sr. Gomila Capó insisteix que l’opció de no demanar les banderes blaves no només 
ha estat per qüestions econòmiques, sinó de criteri, ja que no accepta aquesta imposició 
de dos socorristes per platja sense tenir en compte la seva extensió.  Discrepa de la 
proposta del Sr. Oliver Gomila, ja que l’exigència de més socorristes és totalment 
il·lògica. 
 
El batle apunta que totes les platges de Manacor, quan a socorristes, compleixen la 
normativa vigent. 
 
2a Pregunta: La formula el Sr. Gaià Riera. 
 
El Sr. Amer Artigues recorda que l’anterior govern del Consell de Mallorca va retirar 
unes subvencions del Pla d’Obres i Serveis a l’Ajuntament, i que, al final, va tenir que 
recórrer aquestes decisions davant els Tribunals, que han donat la raó a l’Ajuntament.  
Critica el poc interès, envers Manacor, que varen tenir els anteriors responsables del 
Consell de Mallorca.  Espera que es pugui reactivar el Pla d’Obres i Serveis i incloure 
les dues fases que resten per executar a la barriada de sa Torre. 
 
El Sr. Gaià Riera fa esment que, en aquests moments, governa al Consell de Mallorca 
un partit que el Sr. Amer Artigues dona el seu suport, i reclama que la inversió prevista 
en els pressupostos de la corporació es destini a les obres de pluvials de la barriada de sa 
Torre. 
 
El Sr. Amer Artigues insisteix que durant quatre anys el Consell de Mallorca no ha 
donat suport a l’Ajuntament de Manacor.  Destaca que la primera fase de les pluvials 
del barri de sa Torre, ja executada, va ser molt positiva, però que encara resten dues per 
realitzar per motius, evidentment, econòmics. 
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PRECS 
 
La Sra. Fernández Rubí prega que els convoquin a les reunions pertinents per a 
l’elaboració de les ordenances d’ocupació de via pública, ja que des de fa deu mesos no 
han tingut cap reunió amb els responsables de l’equip de govern per tractar aquest 
assumpte. 
 
El batle assegura que es convocaran properament a una reunió per continuar estudiant 
una ordenança que reguli l’ocupació de la via pública. 
 
La Sra. Fernández Rubí assenyala que s’ha assabentat de la supressió del servei de 
recollida de vidre i cartró, i prega, que almenys, un pic a la setmana es recullin aquests 
residus.  
 
El batle respon que no només es retallarà aquest servei, sinó encara s’ha d’estudiar la 
reducció d’altres per qüestions econòmiques. 
 
El Sr. Oliver Gomila prega que s’arreglin els desperfectes del carrer de l’avinguda des 
Torrent, davant la Llibreria Xaloc, i de la plaça Abeurador.    Pregunta en quina situació 
es troba el servei d’informació telefònica pel que fa a la bústia de recollida de 
suggeriments. 
 
El batle recorda al Sr. Oliver Gomila que l’avinguda des Torrent és una travessia del 
Consell de Mallorca i que, de totes maneres, l’Ajuntament, a l’igual que la resta 
d’administracions té seriosos problemes econòmics.   Pel que fa a la pregunta, respon 
que a la propera comissió informativa se li donarà compte. 
 
 
3. Proposició de la batlia/dictamen de la Comissió Informativa General: aprovació 
provisional modificació NNSS zona molins de  Fartàritx. 
 
Proposició de la batlia de 27 de juny i dictamen de la Comissió Informativa General de 29 
de juny de 2012 sobre aprovació provisional modificació NNSS zona molins de  Fartàritx. 
 
El batle demana la presència dels Srs. Antoni Planas i Joan Antoni Salom. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica el dictamen. 
 
El Sr. Llodrà Gayà mostra la seva conformitat a l’aprovació d’aquesta esmena a 
l’aprovació provisional de la modificació de les Normes Subsidiàries que afecta a la 
barriada de Fartàritx. 
 
El Sr. Gaià Riera també està d’acord, però critica que encara, després de més de trenta 
anys, no s’hagin aprovat el Pla Parcial de Fartàrits i el de la illeta Joan Lliteras. Apunta, 
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a més a més, que amb la modificació puntual encara no es podran donar llicències 
d’obra al fer falta l’aprovació del corresponent pla especial. 
 
El Sr. Amer Artigues respon al Sr. Gaià Riera que, precisament, aquesta modificació 
puntual de les Normes Subsidiàries permetrà l’aprovació del pla especial. 
 
La Sra. Fernández Rubí coincideix en la necessitat d’aprovar la modificació puntual i 
així facilitar l’aprovació del pla especial de la zona de molins de Fartàritx. 
 
La Sra. Riera Mascaró agraeix el suport de tots els grups municipals. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit a favor (PP, Grup Municipal Socialista, PSM-
IV-EM, AIPC, ALM i Esquerra Republicana) i tres abstencions (Srs. Bosch Lliteras, 
Sureda Fons i Servera Munar), i, per tant, complint el quòrum de majoria absoluta: 
 
Primer. Esmenar l’acord del Ple de 7 de febrer de 2011 d’aprovació provisional de la 
modificació de les Normes Subsidàries pel que fa a la zona dels molins de Fartàritx i 
sobre la reducció de l’edificabilitat i l’alçària de les illetes confrontants (Exp. núm. 
1/2010); i, en conseqüència, aprovar provisionalment la nova documentació tècnica 
sobre l’esmentada modificació puntual de les Normes Subsidiàries de Manacor, donant 
compliment al requeriment de la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme 
i Patrimoni Històric de 29 de setembre de 2011, així com preveure actuacions 
asistemàtiques per l’expropiacions de terreny  afectats per alineacions viàries i 
l’increment de l’edificabilitat  de la zona d’equipament de l’àmbit del Pla Especial 
Molins de Fartaritx. 
 
Segon. Remetre a la Comissió d’Ordenació del Territori i Urbanisme del Consell de 
Mallorca l’expedient a que es refereixen els apartats anteriors per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
El Sr. Sureda Fons demana la paraula per explicar el seu vot.  
 
El batle requereix al secretari si té dret a explicar el seu vot.  
 
El secretari respon que els membres d’un grup municipal que hagin votat en contra dels 
membres del grup tenen dret, però no si s’han abstés. 
 
 
4. Proposició de la batlia/dictamen de la Comissió Informativa General: aprovació 
provisional modificació ordenances fiscals. 
 
Proposició de la batlia de 27 de juny i dictamen de la Comissió Informativa General de 29 
de juny de 2012 sobre aprovació provisional modificació ordenances fiscals. 
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La Sra. Sureda Rosselló explica la modificació de l’ordenança de la taxa dels documents 
que expedeix l’Ajuntament, de manera que els certificats de residència per al descompte 
de viatge siguin gratuïts quan s’expedeixin via telemàtica; i, per altra banda, s’ha 
arrodonit l’import de la taxa. 
 
El Sr. Flores Pineda, pel que fa a l’ordenança fiscal de la taxa per la prestació del servei 
de l’Escola de Música, comenta que, com a conseqüència d’una nova reestructuració de 
serveis, ha suposat una reducció del seu import, i que, a la vegada, s’han tingut en 
compte els suggeriments de les associacions de pares i mares. 
 
El Sr. Llodrà Gayà culpa a l’Estat de l’exigència del certificat de residència per obtenir 
el descompte en els viatges. Quan a l’ordenança de l’Escola de Música, apunta que s’ha 
suprimit el grau mig que no és competència municipal, però estima que amb aquestes 
mesures l’Escola de Música pot convertir-se en una guarderia.  Recorda que va proposar 
en el seu moment l’aprovació d’una ordenança per sèquies i una altra per a la utilització 
de l’Auditori; i, fins aleshores l’equip de govern encara no li ha fet cas.  
 
El batle, amb relació a les darreres qüestions plantejades, fa esment que s’està fent feina 
en una ordenança que reguli la taxa per a la utilització de l’Auditori. 
 
El Sr. Gaià Riera està d’acord, en principi, amb la modificació de l’ordenança de 
l’Escola de Música, malgrat s’hagi suprimit un grau escolar; però no entén com ara 
l’Ajuntament pot modificar una ordenança quan, en el seu moment, va proposar la 
modificació de l’ordenança de l’IBI per reduir l’impacte de l’increment com a 
conseqüència del Reial Decret Llei aprovat per l’Estat, i se li va informar que 
l’Ajuntament no podia modificar-la. 
 
La Sra. Fernández Rubí dona el seu suport a les modificacions proposades, si bé li sap 
greu la supressió d’un grau de l’Escola de Música. 
 
El Sr. Flores Pineda assenyala que l’Ajuntament no ha tingut altra solució per poder 
mantenir l’Escola que suprimir el grau mig, que encaria molt el servei de l’Escola;  a 
més a més, aquest grau tenia un ràtio molt reduït.  Indica que l’APIMA prestarà aquest 
grau i l’Ajuntament li cedirà l’ús de les instal·lacions. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana que l’equip de govern reflexioni sobre la gestió de l’Escola, 
ja que pot convertir-se en una guarderia. 
 
El batle manifesta que la situació econòmica és difícil i que s’ha tingut que optar per 
suprimir el grau mig que impartia l’Escola de Música.  Considera que és un greuge 
comparatiu amb les ciutadans de Palma, que sí que poden tenir-lo, ja que el presta el 
Conservatori de Música.  Finalment dona l’enhorabona al regidor d’Educació per la 
tasca realitzada. 
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El Sr. Gaià Riera recorda que a partir de l’1 de setembre serà obligatori, per poder 
obtenir el descompte de viatge, disposar del certificat de residència. 
 
La Sra. Sureda Rosselló respon al Sr. Gaià Riera, que s’està fent feina amb al Consorci 
d’Informàtica per intentar que abans de l’1 de setembre el sistema d’obtenció de 
certificats via telemàtica sigui possible. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per setze a favor (PP, Grup Municipal Socialista, AIPC, 
ALM i Esquerra Republicana) i cinc abstencions (PSM-IV-EM i Srs. Bosch Lliteras, 
Sureda Fons i Servera Munar): 
 
1r. Aprovar provisionalment la modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa 
per la prestació del servei de l’Escola Municipal de Música i Dansa, i de l’ordenança 
fiscal reguladora de la taxa pels documents expedits o de què entengui l’administració o 
les autoritats municipals, de conformitat amb als annexos que s’incorporen a aquest 
acord. 
 
2n. Exposar, per un termini de trenta dies hàbils, els acords d’aprovació provisional, 
mitjançant la seva publicació en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, en un diari dels de 
major difusió de la comunitat autònoma i en el tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament als 
efectes que els interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que 
estimin oportunes.  En el cas que, transcorregut el termini no s’hagi presentant cap 
reclamació, s’entendran definitivament aprovats, de forma automàtica sense necessitat 
d’un nou acord exprés, els acords provisionals adoptats. 
 

ANNEX I 
 
Modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa pels documents expedits o que 
entengui l’administració o les autoritats municipals, en el sentit de suprimir de l’article 
4, epígraf 1: certificacions i instàncies, l’apartat tercer relatiu a certificacions de 
residència que s’expedeixin a efectes d’obtenció del descompte per a viatge a residents 
en aquesta província, per cada una 0,98 euros, i introduir l’epígraf següent: 
 
- Les certificacions de residència que s’expedeixin a les dependències - 
municipals a efectes d’obtenció del descompte per a viatge als residents 
per cada una.          1,00 € 
 

ANNEX II 
 
Modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa per la prestació del servei de 
l’Escola Municipal de Música i Dansa, en el sentit de donar una nova redacció a l’article 
4: Quota tributària i a l’article 6: Normes de Gestió; 
 
QUOTA TRIBUTÀRIA 
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ARTICLE 4 
 
CURS ESCOLAR 2012-2013 
Taxes per matrícula: 60,00 € (cada alumne pagarà una única matrícula) 
Nivell        Quota empadronats/        Quota no  
       Mensual   empadronats/ 

 mensual 
CICLE INFANTIL (ensenyaments no reglats) 
Iniciació 3, 4, 5 i 6 sense instrument   27.24€     27,24€ 
Iniciació 5, 6 i 7 amb instrument   51.76€   103.53€ 
 
ENSENYAMENTS ELEMENTALS (ensenyaments reglats) 
1r curs       89.03€   207.05€ 
2n curs       89.03€   207.05€ 
3r curs       91.37€   212.50€ 
4t curs       93.72€   217.95€ 
 
DANSA (grups regulats per any de neixement) 
Petits i mitjans 1 sessió        9.89€         9.89€ 
Petits i mitjans 2 sessions    19.78€     19.78€ 
Adolescents i adults 1 sessió    16.08€     16.08€ 
Adolescents i adults 2 sessions   32.15€     32.15€ 
 
ESTUDIS NO REGLATS 
Instrument 1 h      57.21€   163,46€ 
Instrument 45 min     42.91€   122,60€ 
Instrument 30 min     28.61€     81,73€ 
Llenguatge musical 1 h    16.35€     16,35€ 
Llenguatge musical 2 h (8 a 12 anys)  27.24€     27,24€ 
Instruments tradicionals    32.69€     32,69€ 
Coral adults      Gratuït     Gratuït 
Conjunt instrumental     Gratuït     Gratuït 
Combos i col·lectives     32.69€     32,69€ 
Batucada      10.10€     10,10€ 
 
NORMES DE GESTIÓ 
ARTICLE 6. 
Respecte al curs escolar 2012-2013: 
 
1. El pagament de la matrícula es farà en el moment de la seva formalització, i el 
pagament de les quotes es realitzarà mensualment per l’import detallat a l’article 4 dins 
la segona quinzena del mes.  
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2. Una vegada  realitzades les liquidacions seran presentades al cobrament mitjançant 
càrrecs de 9 períodes mensuals (període 1, correspondrà al mes de octubre, i així fins al 
període 9 que correspondrà al mes de juny)  
 
3. Les baixes que es produeixin en el curs escolar s’hauran de formalitzar per escrit per 
part dels usuaris i/o dels seus responsables legals. Una vegada comprovades per la 
direcció de l’escola i tramitada la documentació escaient, es remetrà informe al 
Departament de Gestió Tributària i es donarà lloc a la baixa de la quota de les 
mensualitats restants del curs escolar.  
 
4. En cas de què la prestació del servei no es realitzi per causes imputables a 
l’Administració, els usuaris podran sol·licitar la devolució de l’import de la  matrícula o 
quota pertinent. 
 
5. La tarifa per empadronats s’aplicarà sempre que s’acrediti mitjançant informe 
d’empadronament en el terme municipal de Manacor de l’usuari o del responsable legal, 
en el moment de formalitzar la matrícula, i en tot cas, abans de l’inici del curs. Si 
l’acreditament de l’empadronament es produeix per part del beneficiari una vegada 
iniciat el curs, la tarifa per empadronats s’aplicarà a partir del mes natural següent de 
l’acreditació. 
 
DISPOSICIÓ FINAL. 
 
L’ordenança entra en vigor a l’endemà de la seva publicació en el BOIB. 
 
 
5. Ponència de Camins: acceptació al·legacions i aprovació III Modificació de 
l’Inventari de Camins i Camades d’ús públic. 
 
Ponència de Camins de 18 de juny de 2012 d’acceptació al·legacions i aprovació III 
Modificació de l’Inventari de Camins i Camades d’ús públic. 
 
El Sr. Amer Artigues explica el contingut de les modificacions i, a més, anuncia que, 
una vegada s’hagi informat el valor de l’expropiació de la servitud de pas de l’accés a 
Cala Varques, es proposarà que el Ple demani a la Demarcació de Costes l’expropiació 
d’una servitud de pas. 
 
El Sr. Llodrà Gayà es congratula amb el bon funcionament de la Ponència. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit a favor (PP, Grup Municipal Socialista, PSM-
IV-EM, AIPC, ALM i Esquerra Republicana) i tres abstencions (Srs. Bosch Lliteras, 
Sureda Fons i Servera Munar): 

 
I 
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Primer. Acceptar les al·legacions presentades i excloure de l’Inventari de camins i camades 
d’ús públic els trams següents: 

1. Camí que transcorr per dins les parcel·les núms. 893 i 815 del Polígon 29 
(al·legació de 10.desembre.2004, RGE núm. 16781). 

2. Camada entre les parcel·les cadastrals 410 i 411 del Polígon 4 (al·legació de 
15.març.2010, RGE núm. 4184). 

3. Camada entre les parcel·les cadastrals 532 i 309 i entre les parcel·les 309 i 401 del 
Polígon 5 de Manacor, i del camí ubicat entre les parcel·les cadastrals 310, 399, 
400, 532 i 311 del Polígon 5 de Manacor (al·legació de 13.març.2012, RGE núm. 
2913). 

 
II 

  
1r. Aprovar inicialment la III modificació de l’Inventari de camins i camades d’ús públic, 
amb les rectificacions relatives a l’estimació de les al·legacions, per a la supressió com a 
públics de diversos camins, abans indicades. 
 
2n. Exposar, per un termini d’un mes, aquesta III modificació de l’Inventari de Camins i 
Camades d’ús públic del terme municipal de Manacor, perquè tots els interessats puguin 
presentar al·legacions, reclamacions o suggeriments al seu respecte; i, transcorregut 
l’esmentat termini sense haver-se interposat reclamacions, esdevindrà definitiu l’acord 
de forma automàtica, sense nou acord exprés. 
 
 
MOCIONS D’URGÈNCIA 
 
La Sra. Riera Mascaró justifica la urgència que el dijous passat la batlia aprovà uns 
decrets modificant les delegacions, les tinences de batlia i els membres de la Junta de 
Govern Local.  Així mateix també assenyala que es presenta una proposta de fixar els 
càrrecs amb dedicacions i de representants municipals en els òrgans col·legiats. 
 
El batle proposa, si no hi ha cap inconvenient, que la declaració d’urgència es pugui 
votar de forma conjunta per a les tres propostes urgents. 
 
A continuació, amb devuit vots a favor (PP, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, 
AIPC, ALM i Esquerra Republicana) i tres abstencions (Srs. Bosch Lliteras, Sureda 
Fons i Servera Munar) el Ple de l’Ajuntament acorda declarar d’urgència dels assumptes 
següents: 

1. Donant compte dels decrets de reestructuració del govern. 
2. Proposta de dedicacions exclusives i parcials. 
3. Proposta de modificar el nomenament de representants municipals en els òrgans 

col·legiats. 
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Primera moció d’urgència: donant compte dels decrets de reestructuració del 
govern municipal 
 
La Sra. Riera Mascaró dona compte de les modificacions realitzades. 
 
El Sr. Sureda Fons assenyala que no se li ha donat oportunitat d’explicar el seu vot 
d’abstenció en tots els assumptes del Ple, però ara aprofita per indicar que això ha estat 
degut a la manca d’informació de tots els assumptes.  Demana que el Partit Popular 
tengui veu pròpia en el Ple i no estar segrestat, ja que, a tres membres del Partit Popular 
no se’ls dona veu pròpia.  Recorda que el Partit Popular va tenir majoria absoluta les 
passades eleccions.  
 
El batle agraeix al Sr. Sureda Fons i al Sr. Bosch Lliteras la feina feta a l’Ajuntament, i 
destaca que ell encara és membre del Partit Popular.   Considera que el segrest per 
canviar el batle de Manacor ho va intentar la direcció del Partit Popular de Palma. Fa 
esment que ell va votar en contra de la Llei de la Funció Pública i se li ha obert un 
expedient disciplinari, i, en canvi, altres regidors del seu equip de govern han romput la 
disciplina de vot i no s’ha pres cap mesura, a diferència del que fa el Sr. Bauzà.  
 
El Sr. Sureda Fons considera que el batle mescla les coses i intentar centrar el debat 
amb el Sr. Bauzà.  Destaca que la seva mallorquinitat no necessita defensar-la perquè és 
evident i clara.  Es queixa de les formes que s’han duites i que té intenció de reconduir 
la situació.  
 
El Sr. Llodrà Gayà creu que l’espectacle entre el batle i el Sr. Sureda Fons no s’hauria 
de fer en el Ple.  Es congratularia que en el Ple de l’Ajuntament de Manacor no hagi cap 
representant de partit polític amb seu a Madrid.  
 
El Sr. Mateu Capllonch explica que la seva integració va ser fruït d’una negociació i un 
acord de l’executiva d’ALM, i que no varen posar cap condició per integrar-se a l’equip 
de govern.  Explica que ALM te la voluntat de fer feina per la ciutadania de Manacor. 
 
El Sr. Oliver Gomila dona suport a les paraules del Sr. Llodrà Gayà, ja que el debat ha 
estat una batalla interna del Partit Popular. Demana si s’ha oblidat assignar a alguna 
delegació la de son Macià, perquè considera que els macianers no han de sortir 
perjudicats de les baralles internes dels partits. 
 
El batle respon al Sr. Oliver Gomila que si no s’ha efectuat la delegació correspon a la 
batlia directament. 
 
El Sr. Oliver Gomila dona l’enhorabona al Sr. Mateu Capllonch i al Sr. Ginard 
Puigserver i demana que compleixin les seves reclamacions que han presentat en els 
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passats plens, com per exemple la necessitat d’estalvi energètic, el manteniment del 
mobiliari urbà, el compliment de la neteja per part de la concessionària, etc. 
 
El Sr. Mateu Capllonch agraeix al Sr. Oliver Gomila que li hagi recordat totes les 
propostes que ha presentant al Ple, però que ara forma part d’un equip de govern i que la 
seva obligació serà gestionar la seva àrea. 
 
La Sra. Fernández Rubí mostra la seva sorpresa que ALM no hagi pactat res del 
programa, i s’hagi adherit simplement al del PP. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat dels decrets de la batlia de reestructuració del 
govern municipal: 
 
= DELEGACIONS: Decret de 28 de juny de 2012, inscrit amb el núm. 2294/2012 de 
modificació de les delegacions d’atribucions de gestió i direcció, i decret de 29 de juny 
de 2012, inscripció núm. 2306/2012 d’adscripció de competència; pels quals queden 
modificades les delegacions de la forma següent: 
 
* Sra. CATALINA RIERA MASCARÓ la Delegació de Presidència, Urbanisme i Obres i 
Contractació, amb competències sobre: coordinació de les delegacions de batlia; relacions 
institucionals; gestió de la comunicació;  Escola Municipal de Mallorquí;  normalització 
lingüística; planificació, gestió i disciplina urbanística; Patrimoni Històric, obres 
municipals; contractació municipal, sense perjudici del control i seguiment que 
correspongui a les altres àrees. 

 
* Sra. SEBASTIANA SUREDA ROSSELLÓ la Delegació d’Economia i Foment de 
l’Ocupació i Interior, amb competències sobre: gestió de l'activitat econòmica-financera 
municipal; noves tecnologies; foment de l’ocupació; Policia Local; circulació; Protecció 
Civil. 
 
* Sra. FRANCISCA RUFIANDIS CABRER la Delegació de Cultura i Recursos Humans, 
amb competències sobre cultura en general, biblioteques, museus, teatre, toponimia, 
promocions culturals, Banda de Música; i gestió  i impuls de tota l’activitat relacionada 
amb el personal de la corporació; serveis jurídics. 
 
* Sr. ROBERTO ARTURO FLORES PINEDA la Delegació d’Educació,  Esports i 
Serveis Socials, amb competències sobre: educació en general;  manteniment de les 
escoles; guarderies infantils; Escola de Música; foment i promoció de l’esport;  
instal·lacions esportives;  relació i cooperació en qualsevol organisme o entitat en ordre a 
la pràctica i foment de l'activitat esportiva; serveis socials de l’Ajuntament i relacions amb 
altres institucions afins a aquesta delegació; centres de dia municipals. 
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* Sra. MARIA BOVER SANSÓ la  Delegació de Transports, Festes, Cementeri, 
Activitats; amb competència en  matèria de transports, cementeri, festes, llicències 
d’activitats, plaça d’Abastos i caça. 
 
*Sra. MARIA MAGDALENA SUREDA FONS la Delegació de Turisme, amb 
competència sobre:  gestió i promoció turística; atenció i promoció dels interessos turístics 
de tos els nuclis del municipi; promoció del turisme d'interior (agroturisme i turisme rural); 
oficines turístiques; i seguiment per a la millora dels serveis públics a les zones turístiques, 
urbanitzacions de Cales de Mallorca i Cala Murada. 
 
* Sra. CRISTINA MATAMALAS ALBERTÍ la Delegació de Comerç, Indústria, 
Joventut, Informació i Atenció als ciutadans i Gent Gran, amb competència sobre: foment, 
disseny i promoció del comerç i la indústria;  mercats; fires; joventut; informació i atenció 
als ciutadans; i gent gran, i animals de companyia. 
 
* Sr. BERNAT AMER ARTIGUES la Delegació de Medi Ambient, amb competències 
sobre control i seguiment de la gestió de neteja viària i recollida de residus; neteja 
d’edificis públics; promoció i protecció del medi ambient; control del contracte de serveis 
de manteniment de zones verdes i de les concessions de subministrament d’aigua potable i 
aigües residuals; depuradores;  Agenda Local 21; energies renovables i optimització 
d’energia; i pla d’usos d’escoles rurals; camins públics; agricultura, Escorxador; i edificis i 
escoles rurals 
 
* Sr. JOAN GOMILA CAPÓ la  Delegació de Porto Cristo, amb competències sobre: 
gestió, atenció i seguiment dels interessos del nucli urbà de Porto Cristo, Cala Magrana, 
Cala Anguila, Cala Mendia i s’Estany den Mas, i seguiment de l’explotació de platges i la 
seva seguretat. 
 
* Sr. FRANCISCO MATEU CAPLLONCH la Delegació de Serveis Generals, amb 
competències sobre: ocupació de via pública;  manteniment de vies públiques, places, 
camins i edificis  municipals; brigada municipal. 
 
* Sr. JOAN GINARD PUIGSERVER la Delegació de Participació Ciutadana i Sanitat 
amb competències sobre aquestes matèries, i del nucli urbà de s’Illot. 
 
= TINENCES DE BATLIA: Decret de 28 de juny de 2012, inscrit amb el núm. 
2293/2012, de modificació del nomenament dels tinents de batle, quedant nomenats els 
següents: 

1r. tinent de batle: Sra. Catalina Riera Mascaró 
2n. tinent de batle: Sra. Sebastiana Sureda Rosselló 
3r. tinent de batle: Sra. Francisca Rufiandis Cabrer 
4t. tinent de batle: Sr. Roberto Arturo Flores Pineda 
5è. tinent de batle: Sra. Maria Bover Sansó 
6è. tinent de batle: Sr. Joan Gomila Capó 
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7è. tinent de batle: Sr. Francisco Mateu Capllonch 
 
= JUNTA DE GOVERN LOCAL:  Decret de 28 de juny de 2012, inscrit amb el núm. 
2292/2012, de modificació de la designació dels membres de la Junta de Govern Local, 
quedant com a membres integrants els següents: 
- President: El batle Sr. Antoni Pastor Cabrer  
- Vocals:  

Catalina Riera Mascaró 
Sebastiana Sureda Rosselló 
Francisca Rufiandis Cabrer 
Roberto Arturo Flores Pineda 
Maria Bover Sansó 
Joan Gomila Capó 
Francisco Mateu Capllonch 

 
 
Segona moció d’urgència: Proposta de dedicacions exclusives i parcials 
 
La Sra. Riera Mascaró explica les dues modificacions més importants. 
 
El Sr. Llodrà Gayà anuncia que s’abstindrà. 
 
El Sr. Gaià Riera considera que la delegació de Transports, Festes, Cementeri i 
Activitats no està justificada la seva dedicació exclusiva, i, en canvi, si que estaria 
justificat, en certa manera, la dedicació parcial la delegació de  Serveis Generals.  
Manifesta el seu desacord amb la proposta de dedicacions.   
 
La Sra. Fernández Rubí demana com es configura el càrrec del Sr. Mateu Capllonch.   
 
El batle respon que rebrà les compensacions econòmiques per assistències i no per 
dedicació. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP, AIPC i ALM), dos vots en 
contra (PSM-IV-EM) i set abstencions (Grup Municipal Socialista, Esquerra 
Republicana i Srs. Bosch Lliteras, Sureda Fons i Servera Munar): 
 
1r. Deixar sense efectes l’acord del Ple de 4 de juliol de 2011 de fixar els càrrecs en règim 
de dedicació dels distints regidors de la corporació municipal. 
 
2n. Fixar, amb efectes a 28 de juny de 2012, els  càrrecs que s’exerciran en règim de 
dedicació exclusiva i parcial dels distints regidors de la corporació municipal, en atenció al 
decret de la batlia de 28 de juny de 2012, de reestructuració de les delegacions 
d’atribucions: 
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DEDICACIONS EXCLUSIVES  
1. Càrrec de la Delegació de Presidència, Urbanisme i obres i Contractació. 
2. Càrrec de la Delegació d’Economia i Foment de l’Ocupació i Interior. 
3. Càrrec de la delegació d’Educació, Esports i Serveis Socials. 
4. Càrrec de la Delegació de Transports, Festes, Cementeri i Activitats. 
5. Càrrec de la Delegació de Comerç, Indústria, Joventut, Informació i Atenció als 

Ciutadans i Gent Gran. 
 

DEDICACIONS PARCIALS 
1. Càrrec de la delegació de Cultura i Recursos Humans. 
2. Càrrec de la delegació de Turisme. 
3. Càrrec de la delegació de Medi Ambient. 
4. Càrrec de la delegació de Porto Cristo. 
5. Càrrec de la Delegació de Participació Ciutadana i Sanitat. 

 
3r. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el Tauler 
d’Anuncis de la corporació en compliment de l’article 75.5 de la Llei 7/1985. 
 
 
Tercera moció d’urgència: Proposta de modificar el nomenament de representants 
municipals en els òrgans col·legiats. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica la proposta. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze a favor (PP, AIPC i ALM) i nou abstencions 
(Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Srs. Bosch Lliteras, 
Sureda Fons i Servera Munar): 
 
Modificar el nomenament del representant municipal en els òrgans col·legiats que es 
relacionen, deixant sense efectes les anteriors designacions: 

 
I 

Comissió Paritària del personal funcionari i personal laboral 
 
Nomenar la Sra. Amanda Fernández Rubí com a membre titular de la Comissió Paritària 
del personal funcionari i del personal laboral de l’Ajuntament de Manacor, en substitució 
de la regidora Sra. Catalina Riera Mascaró; i com a suplent el Sr. Sebastià Nadal 
Santandreu. 

 
II 

Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació 
 
Nomenar com a representat municipal a la Comissió Executiva del Fons Mallorquí de 
Solidaritat i Cooperació, el regidor Sr. Roberto Arturo Flores Pineda. 
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III 

Consells Escolars dels Centres d’Ensenyament Públic 
 
Designar com a representants municipals en els Consells Escolars dels Centres 
d'Ensenyament Públics que a continuació es relacionen als regidors següents: 
� IES Porto Cristo: Joan Gomila Capó 
� IB Mossèn Alcover: Francisca Rufiandis Cabrer 
� IES Manacor: Sebastiana Sureda Rosselló 
� CP Simó Ballester: Catalina Riera Mascaró 
� CP Jaume Vidal: Roberto Arturo Flores Pineda 
� CP es Canyar: Sebastiana Sureda Rosselló 
� CP Pere Garau: Maria Bover Sansó 
� CP ses Comes: Bernat Amer Artigues 
� CP Mitjà de Mar: Joan Gomila Capó 
� CP Talaiot:  Joan Ginard Puigserver 
� Preescolar sa Torre: Joan Ginard Puigserver 
� Preescolar Antoni Maura: Maria Bover Sansó 
� Escoleta d'Infants Nins i Nines: Roberto Arturo Flores Pineda 
� Centre de Professors i de Recursos:  Francisco Mateu Capllonch 
� Escola Oficial d’Idiomes: Cristina Matamalas Albertí 
� Centre d’Educació d’Adults Llevant: Sebastiana Sureda Rosselló 
� CEE Joan Mesquida: Maria Magdalena Sureda Fons 
• CC Puresa de Maria: Maria Magdalena Sureda Fons 
• CC La Salle: Francisco Mateu Capllonch 
• CC Sant Francesc d’Assís:  Cristina Matamalas Albertí 
• CC Sant Vicenç de Paül: Maria Bover Sansó 
• CEIP Molí d’en Xema: Francisca Rufiandis Cabrer 
• Escola d’Educació Infantil de primer cicle municipal Son Boga: Roberto Arturo 

Flores Pineda 
 

IV 
Patronat de Sant Antoni 

 
Designar com a representants d'aquesta Administració Municipal a l’òrgan col·legiat 
PATRONAT DE SANT ANTONI a la regidora Sra. Maria Bover Sansó 

 
V 

Creu Roja Espanyola 
 
Designar com a representants d'aquesta Administració Municipal a l’òrgan col·legiat 
CREU ROJA ESPANYOLA als regidors Sr. Roberto Arturo Flores Pineda i Sra. Maria 
Magdalena Sureda Fons. 

 



 20

VI 
Consell Assessor de Ports de les Illes Balears 

 
Designar com a representant municipal al consell Assessor de Ports de les Illes Balears 
al Sr. Joan Gomila Capó 
 
 
Quarta moció d’urgència: Moció presentada pel grup municipal PSM-IV-EM per 
a l’adhesió de l’Ajuntament de Manacor a la campanya “Enllaçats pel Català” 
 
El Sr. Oliver Gomila justifica la urgència que és necessari aprovar-la perquè està a punt 
d’aprovar-se la llei que suprimeix el català com a requisit a l’accés a la funció pública. 
El batle demana al Sr. Oliver Gomila que no la sotmeti a votació la urgència, ja que en 
aquest assumpte de la llengua, l’Ajuntament de Manacor sempre ha arribat a un màxim 
consens.  
 
El Sr. Oliver Gomila està conforme en no sotmetre a votació la urgència, si bé que 
s’estudiï en una propera comissió informativa. 
 
El batle respon que es durà a la propera Comissió Informativa General. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 
 


